
 

Zápis z 296. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě  

konaného dne 19. 11. 2019 v Karviné 

 

Přítomni:  Kovář, Sedlář, Vojtal, Kubalová, Škrabal, Bernatík, Siostrzonek, Verner, Durczak, 

Chmielová, Rabasová, Kaleja, Urbanec, Vomlela, Langer 

Omluveni:  Majerová, Pilát, Turečková, Čala, Kupčík, Pavlík, Trembač 

Neomluveni:  

Hosté: Růžičková, Tuleja 

  

 

PROGRAM: 

1. Legislativní záležitosti 

a. Návrh organizační změny: Vznik fyzikálního ústavu v Opavě 

b. I. Změna Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 

c. III. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě 

d. I. Změna Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

e. Volby do Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 3 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity pro rok 2019 

3. Studijní záležitosti 

a. Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika – Informace o 1. kole 

přijímacího řízení pro akademický rok 2020/2021 

b. Bodové hodnocení přijímacích zkoušek pro akademický rok 2020/2021 

4. Personální záležitosti 

a. Představení nových prorektorů 

5. Různé 

 

 

Předseda AS SU Dr. Bernatík přivítal přítomné hosty a členy senátu. Prohlásil senát za usnášeníschopný 

(je přítomno 15 členů senátu). Seznámil přítomné s programem jednání. Byla navržena změna 

v programu, a to bod b) vyměnit s bodem c). Všichni senátoři s navrženou změnou souhlasili.  

 

1. Legislativní záležitosti 

a. Návrh organizační změny: Vznik fyzikálního ústavu 

Rektor: Konstatoval, že o vzniku Fyzikálního ústavu hovořil již mnohokrát. Zmínil, že indicie o vzniku 

ústavu zazněly již v roce 2018. Domnívá se, že tento krok by mohl přispět k rozvoji SU. Informoval, že 

v únoru 2019 byla zřízena komise ke vzniku FÚ, komise pracovala a v průběhu června dostal zprávu 

z činnosti této komise, jejímž výsledkem bylo doporučení tento ústav zřídit. S návrhem se podrobně 

seznámil, prodiskutoval se členy vedení a závěr ho přivedl k tomu, že tento krok je dobré učinit. 



 

Konstatoval, že předložil již 2.9. AS SU všechny potřebné podkladové materiály a v tomto okamžiku 

předpokládá, že bude tento bod AS SU projednán. Požádal děkanku FPF také o její vyjádření k této 

záležitosti, které pokládá za důležité. 

Korbelářová: Konstatovala, že vnímá, že případný vznik FÚ bude znamenat jakési oslabení pro FPF, 

hlavně v oblasti vědecké výkonnosti, ale uvědomuje si, že nazrál čas, aby se FÚ vydělil. Pevně věří, že 

budou schopni se vypořádat s tím, co toto přinese po technické stránce, např. otázky ohledně vzdělávání, 

správy budov, vztahů apod., včetně dopadu na podávané akreditace oborů, které budou dále v gesci nově 

vzniklého ústavu. Konstatovala, že celá záležitost byla opakovaně a řádně projednána v kolegiu děkana 

FPF a vedení FPF a nejedná se o stanovisko jen její, ale celého vedení.  

Stuchlík: Konstatoval, že na úvod by chtěl paní děkance poděkovat za extrémně konstruktivní přístup 

k dané problematice. Také on je přesvědčen, že z hlediska SU bude vyčlenění FÚ prospěšné. Že se tím 

oslabí fakulta je pochopitelné, nicméně se s paní děkankou domlouvali velmi pečlivě na tom, aby prvky, 

které budou zeslabovat postavení fakulty, co nejvíce utlumili tím, že budou operativně spolupracovat a i 

do budoucna předpokládá, že je zde stále možnost rozvíjet spolupráci na vědecké bázi hlavně v oblasti 

aplikované fyziky a nepochybně i v rámci teoretické astrofyziky.   

Diskuze: 

Rektor: Doplnil, že předpokládá v případě vzniku FÚ pověří dočasným vedením prof. Stuchlíka a chtěl by 

připomenout, že součástí jeho volebního programu bylo, že pokud dojde k vyčlenění FÚ, tak druhým 

krokem bude pomoc se stabilizací FPF, pokud by došlo k nějakému problému. 

Sedlář: Poznamenává, že v případě, kdy budou přijati studenti, mělo by být o ně kvalitně postaráno. Zde 

se hovoří pouze o místnostech a o vědecké práci a nezaslechl prozatím žádné prohlášení, jak to bude se 

studenty. Cítí zde nebezpečí, že by mohli chtít všichni kvalitní vyučující dělat jenom vědu a na studenty 

by mohli zůstat ti, co vědu dělat nechtějí. 

Rektor: Konstatoval, že o tuto záležitost se musí starat ředitel ústavu. Studenti, kteří jsou dosud přijatí, 

nemohou být přesunuti mezi jednotlivými programy. Dohoda je taková, že studenti, kteří byli přijati na 

FPF dostudují tam a předpokládá, že budoucí ředitel FÚ by sám měl mít zájem na tom, aby kvalita výuky 

byla odpovídající, protože pokud nebudou mít kvalitní pedagogy, nebudou mít přísun studentů. Tak jak 

kvalitně učí MÚ a dělá i kvalitní vědu, tak bude snad činit i FÚ. Studenty na FÚ bychom přijímali, až 

budeme mít studijní programy akreditovány pro tuto součást. 

Korbelářová: Konstatovala, že ve zprávě o vzniku je, že fakulta přebírá odpovědnost za studenty, které má 

zapsány na programy fyzika, které byly akreditovány před novelou a i přijímací řízení pro zahájení studia 

v roce 2020 je vypsáno na FPF. Jsou tedy připraveni i za fakultu, že se o studenty budou starat a 

administrovat vše, co s tím souvisí v následné součinnosti s FÚ. Vzdělávací činnost bude zajištěna ze 

strany FÚ, pokud vznikne. Co se týče výukových záležitostí, pevně věří, že by bylo zajištováno ve 

fyzikálních oblastech ze strany FÚ vše potřebné. 

Stuchlík: Doplnil, že přechodové období je pod kontrolou podle návrhu, který byl předložen v materiálu 

ke vzniku FÚ, péče by měla být garantována z obou stran. Musí být samozřejmě stanoven garant 

jednotlivých studijních programů a oborů. Zdůraznil, že se nemá jednat o výzkumné centrum fyziky, ale 

fyzikální ústav, který zajistí rovnocenným způsobem vědeckovýzkumné a pedagogické aktivity. Není 

třeba se obávat, že kvalitní výuka zajištěna nebude.  

Sedlář: Vznesl dotaz, zda zůstane někdo na fakultě nebo všichni přejdou na FÚ. 

Stuchlík: Konstatoval, že podle návrhu by všichni měli spadat pod FÚ. 

Rektor: Informoval, že zaměstnanci FPF budou osloveni s nabídkou přechodu na FÚ, kdo bude souhlasit, 

bude převeden. 



 

Korbelářová: Změna bude provedena formou dodatku k pracovní smlouvě, se kterým musí pracovník 

souhlasit. Konstatovala, že pravděpodobně všichni pracovníci, kteří mají pracovní smlouvu, budou mít 

zájem přejít na FÚ.  

Rektor: Vysvětlil posun vydělení od 1. 1. 2020, konstatoval, že pokud dojde ke schválení, hned zítra bude 

zaslána změna Statutu SU na MŠMT a po její registraci bude ihned zahájeno výběrové řízení, aby od 1. 1. 

2020 mohl začít ústav fungovat. 

Sedlář: Vznesl dotaz na prof. Stuchlíka a prof. Korbelářovou, zda jsou schopni vše k tomuto termínu 

zvládnout. 

Stuchlík: Konstatoval, že ano. 

Korbelářová: Sdělila, že jsou připraveni zahájit od 1. 1. 2020.  Konstatovala, že někdo musí být pověřen 

řízením. Nejsou však pravděpodobně schopni od 1. 1. 2020 provést převod pracovníků, majetku apod. Zde 

dává k úvaze posunutí termínu k 1. 2. 2020 

Rektor: Konstatoval, že je nutné se dohodnout s paní kvestorkou.  

Bernatík: Konstatoval, že FÚ zpočátku žádné studenty mít nebude. Aktuální volby musí proběhnout 

v řádné výuce. Ve volební komisi musí být zástupce každé součásti. Tudíž by bylo vhodné, aby volby 

proběhly ještě do konce roku, ve kterém samotný ústav neexistuje a následně pak bude organizováno 

dovolení příslušných senátorů za FÚ. Dotázal se současného vedení FPF, zda se tedy počítá s tím, že 

v tomto přechodovém období na FÚ nebude převeden žádný student ani pracovník, což bylo potvrzeno.  

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Organizační změnu: Vznik fyzikálního ústavu 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

15     0     0 

 

b. III. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě 

Rektor: Konstatoval, že změna úzce souvisí a navazuje na schválený bod a), kdy doplňujeme  

do článku I. další součást, a to Fyzikální ústav. Změna nabývá účinnosti 1. 1. 2020. 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje III. Změnu Statutu Slezské univerzity v Opavě 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

15     0     0 

 

c. I. Změna Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 

Rektor: Informoval, že změny předkládáme jako reakci na připomínky, které byly doručeny z NAÚ 

v rámci žádosti SU o Institucionální akreditaci a také byly zohledněny připomínky právního odd. SU  

a současně zakomponovány připomínky paní ředitelky Gondkové z MŠMT.  

Diskuze:  

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení: 



 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje I. Změnu Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení 

Slezské univerzity v Opavě 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

15     0     0 

 

d. I. Změna Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

 

Rektor: Konstatoval, že tento materiál byl již schvalován na minulém zasedání AS SU, ale po vrácení 

materiálu z MŠMT byl drobně upraven. 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje I. Změnu Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, 

tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

0     0     0 

 

e. Volby do Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 

Bernatík: Konstatoval pro připomenutí, že členem ústřední volební komise nemůže být kandidát na post 

senátora. Je tedy třeba jmenovat členy ústřední volební komise z řad ostatních akademických pracovníků. 

Průběh voleb záleží na stanovení harmonogramu, jehož sestavení přechází do rukou zvolené ústřední 

volební komise. 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity vyhlašuje volby do Akademického senátu Slezské univerzity 

v Opavě pro období 2020–2023 

 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

15     0     0 

 

Bernatík: Součástí celého procesu je i volba ústřední volební komise. 

 

Navrženi byli: 

Za OPF 

Ing. Radim Dolák, Ph.D. 

Za FPF 

Mgr. Ondřej Mazurek 



 

Za FVP 

JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. 

Za MÚ 

RNDr. Petr Blaschke, Ph.D. 

 

Všichni s nominací souhlasili. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity zvolil Ústřední volební komisi pro volby  

do Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě pro období 2020–2023 ve složení: 

JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. 

Ing. Radim Dolák, Ph.D. 

Mgr. Ondřej Mazurek 

RNDr. Petr Blaschke, Ph.D. 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

15     0     0 

 

Bernatík: Sdělil, že bude členy komise neprodleně informovat a požádá je příslušným dopisem o zajištění 

organizace průběhu procesu voleb do AS SU na další volební období v souladu s platnými předpisy. 

 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 3 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 

Kvestorka: Informovala, že se jedná v podstatě o účelové prostředky s výjimkou navýšení rozpočtového 

okruhu I., který je umístěn zatím ve prospěch rektorátu, ale je v diskusi návrh na rozdělní mezi součásti. 

Nicméně se předpokládá, že přijde ještě rozdělení zbytku a bylo dohodnuto s děkany, že bude rozděleno 

klíčem, jakým se přiděloval příspěvek na začátku roku. Zbytek jsou prostředky na jednotlivé projekty. 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 3 k rozpisu příspěvku a dotace součástem 

Slezské univerzity v Opavě 

 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

15     0    0 

 

 

3. Studijní záležitosti 

a. Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika – Informace  

o 1. kole přijímacího řízení pro akademický rok 2020/2021 

b. Bodové hodnocení přijímacích zkoušek pro akademický rok 2020/2021 

Sedlář: Konstatoval, že podmínky pro přijetí jsou koncipovány tak, že se vynechaly ty studijní programy, 

které mají garanci do roku 2024 a nechaly se studijní programy, které jsou garantovány do roku 2029. Co 

se týče materiálu Bodové hodnocení – navazující magisterský program Matematika – absolventi 

bakalářského studia by přijímací zkoušku nedělali. 



 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech 

Matematika – Informace o 1. kole přijímacího řízení pro akademický rok 2020/2021 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

15     0     0 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Bodové hodnocení přijímacích zkoušek pro akademický 

rok 2020/2021 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

15     0     0 

 

4. Personální záležitosti 

a. Představení nových prorektorů 

Rektor: Informoval, že podle nové změny může rektor stanovit počet prorektorů dle svého uvážení, 

k čemuž nyní přistupuje. Zjišťuje, že současní prorektoři jsou přetíženi ne proto, že by nestačili na svou 

práci, ale MŠMT přichází stále s novými a novými požadavky na materiály, které máme zpracovávat. 

Dlouhodobě je ve vedení diskutováno, jak tuto situaci vyřešit co nejdříve. SU má projekty za 650 milionů, 

tudíž ty požadavky jsou stále větší. S prorektorem Gongolem se dohodl, že by byl ochoten nastoupit na 

pozici prorektora pro strategii a komunikaci. Konstatoval, že je s jeho prací velmi spokojen a již nyní 

pracuje na strategických záležitostech. Na místo prorektora pro studijní záležitosti oslovil paní doktorku 

Koštuříkovou, a ta po úvahách souhlasila. Zdůraznil rovněž, že před tímto krokem diskutoval o obsazení 

tohoto postu se zástupci jednotlivých součástí opavské části SU. Během konzultací s vedením těchto 

součástí dospěli ke společnému závěru, že personální rezervy těchto součástí jsou – z hlediska 

potenciálních kandidátů na tento post – vyčerpány již aktuálním zapojením příslušných vhodných 

pracovníků na aktuálních postech vedení opavských součástí, a proto bylo výsledkem závěrečné 

nominování pracovnice z OPF. Podotknul, že dojde ještě k dalším změnám, např. ke změně názvu 

prorektora pro rozvoj. Předpokládá, že se změní na prorektor pro řízení projektů. Dojde také ke změně 

struktury oddělení pro vnější vztahy. Vhodnější se zdá oddělení pro komunikace. Předpokládá, že by 

spadalo pod prorektora pro strategii a komunikaci a také by pod něj přešlo oddělení pro zpracování 

strategií a analýz. Konstatoval, že je zde celá řada dokumentů, na kterých by toto oddělení mělo 

spolupracovat s jinými odděleními rektorátu. Podotknul, že tyto změny nepovedou k nárůstu pracovních 

míst na rektorátu. Předpokládá, že změnami dojde k přerozdělení pracovníků mezi tato oddělení. Jsou to 

změny, které budou v gesci budoucích prorektorů a které AS SU neschvaluje, ale domnívá se, že je nutné 

AS SU o tom informovat. Prorektoři by byli jmenováni od 1. 12. 2019.  

Diskuze: 

Vojtal: Vznesl dotaz k praktickým věcem se jmenováním spojených např. talár, řetěz apod.  

Rektor: Konstatoval, že řetěz máme k dispozici a talár bude poptán až po tomto jednání. 

 

Odešel Dr. Siostrzonek. Je přítomno 14 členů senátu. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity bere na vědomí a souhlasí se jmenováním prorektorů  



 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

5. Různé 

a. 

Rektor: Informoval v souvislosti se situací v Bolívii a faktem, že aktuálně je jeden student SU na stáži na 

USFA La Paz (vyslán v rámci Erasmu do této destinace), že tento student je v pořádku.  

 

b. 

Bernatík: Vzhledem k faktu, že se osobně angažoval v navázání spolupráce s Bolívijskou univerzitou 

USFA, je v kontaktu s touto institucí min. 3-4x týdně a dostává průběžné zprávy z pobytu studenta, včetně 

jeho průběžných aktivit a plnění úkolů, které byly v jeho projektu vytýčeny, mj. organizoval již jednu 

výstavu na půdě instituce, mimo to převzal jeho fotky a reportáž i server Aktualne.cz a v neposlední řadě 

spolupracuje na sérii fotografií, jenž budou předmětem výstavy po jeho návratu do ČR. Věří, že tato 

spolupráce významně napomůže jak studentově profesní kariéře, tak prohloubení kooperace mezi školami.  

 

c. 

Durczak: Konstatoval, že jako delegátku do Studentské komory Rady vysokých škol by chtěl navrhnout 

Bc. Nikolu Konečnou. 

  

Bernatík: Informoval, že dosud byla delegátkou Bc. Naďěžda Glincová, která úspěšně ukončila studium. 

Bc. Konečná působila dosud jako náhradnice a to velmi aktivně. Po Glincové se stala místopředsedkyní 

studentské komory, ovšem toto místo má garantováno pouze do konce roku, pokud se nestane řádným 

členem. Působí tam již 3 roky, a pouze se posune z místa náhradnice na místo delegátky. Delegátka 

s nominací souhlasí. Zde se jedná pouze o období do konce období senátu, v novém senátu si studenti 

budou volit opět nového zástupce. Konstatoval, že proběhne tajná volba, tudíž je nutné zvolit volební 

komisi. 

 

Navrženi byli: 

PhDr. Petr Vojtal 

RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 

MgA. Mgr. Ondřej Durczak 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity zvolil volební komisi pro volbu delegáta do SK RVŠ ve složení:  

PhDr. Petr Vojtal 

RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 

MgA. Mgr. Ondřej Durczak 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

15     0     0 

 

 

Předsedou byl zvolen Dr. Sedlář. 

 

Předseda komise sdělil průběh volby. Bylo rozdáno 15 hlasovacích lístků 

 

Návrh usnesení: 



 

Akademický senát Slezské univerzity zvolil jako delegátku do Studentské komory Rady vysokých škol 

Bc. Nikolu Konečnou 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

15     0     0 

 

 

 

e. 

Bernatík: Informoval o telefonickém dotazu Martina Pavlíka, který byl požádán předsedkyní AS FVP 

dotázat se na návrh změn studijního a zkušebního řádu, kdy čekají již od května na schválení, kdy by se 

otevřela možnost uznávání zkoušek studentům, kteří přišli z vyšší odborné školy.  

Konstatoval, že byl dnes kontaktován Dr. Římovskou se stejným dotazem, že FVP čeká na schválení 

předloženého návrhu změny AS SU. V posledních 14 dnech bylo toto téma diskutováno, pan prorektor 

obdržel oficiální dopis z FVP, v jakém stádiu se tato záležitost nachází. Konstatoval, že se nezakládá na 

pravdě, že zmiňovaná změna byla kdykoli před dnešním dnem předložena na pořad AS SU. Taková 

změna byla diskutována na úrovni zástupce FVP a prorektora pro studium a ze strany prorektorátu za 

studium jsem dostal informaci, že byli informováni, že takováto změna bude zakomponována do našeho 

vnitřního předpisu společně s návrhem jiných změn. Zatím však bohužel nebyla žádná změna 

zakomponována a Senátu předložena. 

 

Vojtal: Konstatoval, že zkušební řád je základní dokument (vnitřní předpis) a může být řešen formou 

změn, jako třeba statut a může jej předložit pouze a jenom rektor a doposud nic předloženo nebylo. 

 

e. 

Bernatík: Informoval, že proběhlo ve dnech 7. a 8. října zasedání FPAS, což je jeden z orgánů RVŠ, kde 

SU má zastoupení na pozici místopředsedy. Jedná se o Fórum předsedů akademických senátů. Mimo jiné 

se zde projednávalo, že některé VŠ reagují na změny zákona o VŠ, kde v § 68 odst. 1 písm. d) došlo 

k úpravě, kde VŠ může uznat zkoušky, které odpovídají svým obsahem na jiné vysoké škole. Už v roce 

2013 byl návrh, aby se tyto zkoušky uznávaly i absolventům vyšších odborných škol, tenkrát se do 

novelizace zákona o VŠ tuto změnu prosadit nepovedlo. Takže v roce 2017 se tento odstavec rozšířil, kdy 

lze tyto zkoušky uznávat. Existuje však k dané textaci metodický pokyn (či doporučení) ze strany MŠMT, 

kde se říká, uznávat lze to, co nesouvisí s hlavní náplní a zaměřením studia. Tato záležitost byla na tomto 

fóru velmi živě diskutována, přičemž zástupci některých vysokých škol považovali tuto skutečnost za 

velmi nešťastnou (již z hlediska změny příslušného odstavce zákona o VŠ). K této skutečnosti z hlediska 

FPAS RVŠ nepanoval jednotný názor. Po návratu z FPAS rovněž informoval o tomto i na poradě vedení. 

 

Langer: Vznesl připomínku, zda tímto nedegradujeme VŠ studium na úroveň vyšších odborných škol, 

přičemž nepovažuje v žádném případě tuto skutečnost za produktivní z hlediska budoucího vývoje.  

 

Bernatík: Doplnil, že dále byla diskutována záležitost úpravy ohodnocení akademických pracovníků. 

Konstatoval, že zákon o VŠ neupravuje finanční prostředky pro vysoké školství jednotnými tarify tak, jak 

je běžné ve veřejné správě, apod. Výsledkem je pak značná disproporce nejen mezi jednotlivými 

pracovišti (školami), ale i v ohodnocení pracovníků vysokého školství v porovnání se zbytkem školství, 

kde se navýšení rozpočtu těchto škol v posledních letech (dokonce opakované) do platů opravdu promítá – 

výsledkem je pak např. odliv pedagogů do segmentu středních škol, apod. Tam totiž nejsou zatěžováni 

další činností, která je běžnou součástí práce akademického pracovníka, a to dokonce za vyšší plat (někdy 

významně vyšší), než na předchozím působení na VŠ. K dané problematice byla prezentována data ze 

strany předsednictví FPAS. Sdělil, že bude informovat o zápisu z tohoto jednání a statistických výsledcích 

v případě, že budou zveřejněna.  

 



 

V neposlední řadě se na FPAS diskutoval rovněž fakt, že některé VŠ mají vyčleněny prostředky na 

ocenění práce senátorů a počet těchto škol roste (první známý UPOL, následně UK a nyní další).  

 

Kaleja: Vznesl dotaz, co je možné udělat pro to udělat a jaký názor na toto mají ostatní. 

 

Bernatík: Konstatoval, že tento dotaz již byl přednesen před dvěma lety s tím, že by byla vytvořena nějaká 

kapitola, nicméně tenkrát toto nebylo dále nijak řešeno. V současnosti se o dané věci diskutovalo na 

úrovni porady vedení, kdy na základě jedné z diskusí MŠMT bylo údajně doporučeno, že by členy Senátu 

mohli být bývalí děkani a proděkani s ohledem na jejich praktické zkušenosti – a to by patrně asi mělo být 

promítnuto. Konstatoval, že považuje tuto skutečnost za vcelku zajímavý postřeh, protože dosud 

přirozeným jevem bylo to, že se naopak často rekrutovali přirozenou cestou zástupci vedení škol 

z bývalých senátorů (jak studentských, tak pracovníků), kteří v působení na těchto postech získali jak 

povědomí o chodu těchto institucí na této úrovni řízení, tak cenné praktické poznatky a zkušenosti 

(současné vedení není v tomto případě výjimkou).  

 

 

 

Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 17. 12. 2019 ve 13 hodin v Opavě. 

 

Zapsala:  

Zuzana Moravcová, 19. 11. 2019 

Za správnost: 

Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

 

 



 

Slezská univerzita v Opavě 

Akademický senát 

 

 

U S N E S E N Í 

 

z 296. zasedání AS SU konaného dne 19. 11. 2019  

 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Organizační změnu: Vznik fyzikálního ústavu v Opavě 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje III. Změnu Statutu Slezské univerzity v Opavě 

3. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje I. Změnu Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení 

Slezské univerzity v Opavě 

4. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje I. Změnu Pravidel systému zajišťování kvality 

vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací Slezské 

univerzity v Opavě 

5 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyhlašuje Volby do Akademického senátu Slezské 

univerzity v Opavě pro období 2020–2023 

6. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil Ústřední volební komisi pro volby  

do Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě pro období 2020–2023 ve složení: 

JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. 

Ing. Radim Dolák, Ph.D. 

Mgr. Ondřej Mazurek 

RNDr. Petr Blaschke, Ph.D. 

7. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 3 k rozpisu příspěvku a dotace součástem 

Slezské univerzity v Opavě pro rok 2019 

8. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních 

programech Matematika – Informace o 1. kole přijímacího řízení pro akademický rok 2020/2021 

9. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Bodové hodnocení přijímacích zkoušek  

pro akademický rok 2020/2021 

10. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí a souhlasí se jmenováním prorektorů¨ 

 

11. Akademický senát Slezské univerzity zvolil volební komisi pro volbu delegáta do SK RVŠ ve složení:  

PhDr. Petr Vojtal 

RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 

MgA. Mgr. Ondřej Durczak 

 

12. Akademický senát Slezské univerzity zvolil jako delegátku do Studentské komory Rady vysokých 

škol Bc. Nikolu Konečnou 

 

 

 

 

 

             Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

                      předseda AS SU 


